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ČESKO: Proč platíme nejvyšší ceny energií v Evropě? Neveselá vize České republiky bez ruského
plynu otevřeně očima expertů, kteří dobře vědí, o čem mluví. Šílené, nesmyslné, uměle
vykonstruované ceny. Na složenku vám někdo napsal čísla, která nejsou reálná. Tak vypadá situace
na „trhu“ s energiemi. Co se stalo, že nás ohrožují brutálně vysoké ceny energií? Fakta dvou
největších odborníků na dané téma. Doporučeno ke shlédnutí a zamyšlení.

Pokud Evropský parlament rozkáže, že se ruský plyn už nebude moci odebírat, tak Česko
odsoudí k ekonomické a hospodářské smrti.

Hosty ve studiu Xaver Live byli Vladimír Štěpán, energetický expert, analytik společnosti ENAS,
člen Institutu pro energetiku a nově i člen expertní skupiny Energie není luxusní zboží, a Ivan
Noveský, který v roce 2001 zakládal Energetický regulační úřad (ERÚ) a v roce 2016/2017 byl jeho
1. místopředsedou, předseda Institutu pro energetiku (IPE).

Energetičtí experti se specializací na oblast zemního plynu přinesli pozitivní zprávu.

Pokud nám Rusko přestane dodávat plyn, tak prý nezmrzneme.

Prý dřív patrně zemřeme hlady. 

Ač se toto jejich tvrzení může zdát být na první pohled nadnesené, ve skutečnosti má svůj reálný
základ. Celý potravinářský průmysl je totiž bytostně závislý právě na zemním plynu. Bez něj se
prostě tento segment neobejde. A naší zemi akutně hrozí riziko, že přijdeme o 100% dodávek této
životně důležité komodity. Na rozdíl od Polska, které je na ruském plynu závislé z cca 54%, my
bereme z ruských zdrojů úplně všechen zemní plyn, který v naší republice používáme.

Přitom v České republice máme člověka, jenž s Gazpromem vyjednal dlouhodobé kontrakty pro
několik evropských zemí. Jmenuje se Vladimír Štěpán. Podobnou smlouvu je připraven velmi rychle
vyjednat i pro nás. Bohužel jej o to naše vláda nikdy nepožádala, přestože jí své služby sám nabízel.
Prostě Absurdistán.

Jménem strany PRO se zavazuji, že v momentě, kdy nám voliči dají svou důvěru, abychom vedli tuto
zemi, neprodleně požádáme tohoto odborníka o sjednání dlouhodobého kontraktu (na 10-15 let) na
odběr plynu se společností Gazprom. Za podobných podmínek, za jakých obdobnou smlouvu uzvařelo
Německo, Rakousko, Itálie, Maďarsko a mnoho dalších evropských zemí.
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Koncová cena pro zákazníka v ČR tak několikanásobně zlevní a bude činit maximálně 9,-Kč/1m3.

Současně nám uzavření této dohody poskytne dostatek času, abychom přípravili a zrealizovali
energetickou strategii, jež nebude závislá na jediném dodavateli (Rusko), což nám zajistí diverzifikaci
rizika pro případ jakéhokoliv budoucího konfliktu, či jiného neočekávatelného problému.

Naší prioritou totiž není bezobsažná sebedestruktivní ideologie, nýbrž racionální a konkrétní řešení
problémů našich spoluobčanů.
Zájmy České republiky a jejích občanů pro nás jsou a vždy budou na prvním místě.

 

 

A nezapomeňte, že písmeno O v názvu naší strany znamená Odbornost. My totiž víme, jak na to, aby
lidé žijící v naší zemi dramaticky nezchudli.

Dejte nám proto vaši důvěru a my vrátíme tento stát tomu, komu patří – vám.

 

Ivan Noveský: Energetická krize hrozí přerůst v katastrofu, která zde nebyla od konce 2.
světové války.

Někdo by měl naší vládě vysvětlit, že plyn, který ČR spotřebovává, sice ruský je, ale
VŠECHEN odebíráme z Německa. Za cenu asi čtyřnásobně vyšší, než za kolik jej Němci
nakupují od Rusů… Tedy Rusové by museli zavřít kohoutky Němcům. Výroky o zastavení
plynu nám jsou tedy tak trochu mimo. A to, že na nás Německo takto vydělává, je
důkazem, že jak jde o obchod, není státům v rámci EU nic lidského cizí… A neuškodí
připomenout, že dodávky plynu odebírá z Ruska i Ukrajina. Závěr? Snad názvem jedné
knihy – Všechno je (možná) jinak. A občané Česka někdy nemusejí ani tušit, čemu vlastně
tleskají…
Jana Zwyrtek Hamplová

Ivan Noveský: Naše vláda dopustila, že platíme 90 Kč za kubík plynu, když Němci platí
pouhých 7 Kč.

Příští rok nás čeká krize netušených rozměrů.

Ženeme se hlavou proti zdi a pan Fiala a spol. dál jen tančí na modrožlutém parketu, aniž by se
pokusili alespoň trochu zmírnit dopad té obří tsunami, která se na nás valí.
Ceny potravin letí vzhůru rychleji než raketoplán. Máslo za 80 korun? Žádný problém. Inflace přes
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25%? Již brzy realita dne. Lockdown v Šanghaji způsobujíicí výpadek dodávek zcela klíčových
součástek pro automobilový a strojírenský průmysl, jenž by sám o sobě znamenal obrovský průšvih v
této klíčové složce naší ekonomiky, ještě podpoříme teatrálním gestem v podobě naivního opuštění
ruského trhu ze strany mladoboleslavské škodovky.

A morovou ranou pak bude cena elektřiny a zemního plynu.

Přitom u elektřiny by plně stačilo opustit burzu v Lipsku (nic nás nenutí tam elektřinu prodávat –
ČEZ vlastněný ze 70% státem tak činí pouze pro optimalizaci svého zisku) a zcela zhýralý systém
emisních povolenek, ze kterého těží pouze finanční spekulanti. V tu chvíli by koncová cena pro
spotřebitele činila 2-3 Kč za kWh. Bez tohoto zásahu to ale bude 15-20 Kč za kWh. A třešničkou na
dortu je rozhodnutí naší vlády o “morálním očištění” palivových tyčí do jaderných elektráren, které
budeme nově odebírat od společnosti Westinghouse. Co na tom, že Westinghouse koupí tyto palivové
tyče v Rusku (protože jiné prostě v našich jaderných elektrárnách nefungují a fungovat nebudou),
hlavně, že uděláme silácké gesto a budeme se tvářit, že už na Rusku nejsme v této oblasti závislí.
Sice to bude lež a ještě to našim občanům elektřinu dále prodraží, ale koho to zajímá? Politické
bodíky pro pětislepenec jsou přece důležitejší než peněženky občanů téhle země.
A plyn? Česká republika odebere ročně cca 8,8 miliardy kubíků zemního plynu. Objemy na roky 2023
se nakupují už nyní. S ohledem na to, že na rozdíl od Maďarska či Německa nemáme dlouhodobý
kontrakt s Ruskem, tak aktuálně kupujeme plyn na burze za ceny, které budou znamenat navýšení
nákladů na nákup této komodity o 400 miliard korun. Což činí, drazí přátelé, 40.000 Kč na každého
občana této země, včetně dětí a kojenců!!!

Toto navýšení nezaplatíme jen v topení, nýbrž se promítne do cen celé řady produktů, k jejichž
výrobě je zemní plyn zapotřebí.
Což samozřejmě opět roztočí kola inflační spirály.

Řešení je samozřejmě nabíledni. Uzavřít dlouhodobý kontrakt s Ruskem. Ale to by pan Fiala nesměl
cestovat v přilbě do Kyjeva (či bůhvíkam), ale podobně jako rakouský kancléř Karl Nehammer do
Moskvy, aby tuto klíčovou dohodu pro naši zemi vyjednal. A to už ani nemluvím o fantasmagorických
nápadech paní Jourové a spol. uvalit na ruský plyn celoevropské sankce. To by ta cena okamžitě
proletěla stropem.

Ano, už vidím hysterické litánie o tom, jak jsem proruský, nicméně v takovém případě musíte za
proruské trolly označit i německého a rakouského kancléře Olafa Scholze a Karla Nehammera.
Já osobně si nemyslím, že jsou proruští. Jsem přesvědčen že jsou prostě a jen prozíraví a v první řadě
hájí zájmy států, které reprezentují.

Za sebe jasně deklaruji, že pokud mi dáte důvěru v příštích volbách, tak všechny tyto výše popsané
kroky bez prodlení zrealizuji.

Jedině tak můžeme společně zachránit Českou republiku!

Ivan Noveský: Energetická krize přivede občany k chudobě a exekucím.

Někteří aktivističtí politikové navrhují uvalit sankce na ruskou ropu a plyn a nahradit tento plyn
dovozem z USA. Ponechme teď stranou, o co by to bylo dražší (prodělali bychom na tom i poslední
kalhoty) a jen si střízlivě zhodnoťme kapacitní možnosti takového plánu.

Plynovod Nord Stream 1 do EU dodává cca 50 miliard m³ plynu ročně.

Kapacita jednoho tankeru na přepravu zkapalněného plynu (LNG) je cca 147 000 m³.



Na nahrazení plynu z Nord Stream 1 by bylo potřeba 347150 tankerů.

Každý den by tedy muselo vyplout 1025 tankerů, přičemž v r. 2018 jich existovalo celkem pouze
necelých 500 kusů.

V celé EU je jen 29 terminálů na zpracování LNG.

Denně by musel každý terminál zpracovat 35 – 36 tankerů, což znamená, že jeden tanker by musel
být odbaven za cca 40 minut.
Ve skutečnosti trvá tento proces 20 hodin.

…v roce 2019 bylo přes Ukrajinu do EU dodáno 90 miliard m³ ruského plynu…

Jen tak mimochodem, pokud jde o Svatý grál EU – tzv. „Green Deal“: jakou uhlíkovou stopu by
zanechalo oněch hypotetických 1025 tankerů denně, si raději ani nepředstavovat…

Takže soudružce Jourové a podobným dobrodruhům narhuji, aby si svoje utopické plány nejdřív
spočítali, než se jejich veřejnou prezentací rozhodnou před celým národem totálně znemožnit.

Tak se prý do mě zase navezl pan Cemper. 

Pozitivní je, že jsem to zjistil úplně náhodou až za dva dny po tom, co to napsal. Je vidět, že ty jeho
bláboly už čte čím dál tím míň lidí.

Na jeho výtku, že neumím počítat, protože zkapalněný zemní plyn má 600x menší objem, než když se
nachází ve skupenství plynném, jsem mu chtěl odepsat, že to je sice moc hezký výpočet, nicméně pro
danou situaci naprosto nepoužitelný, neboť zkapalnění plynu je nesmírně energeticky náročný proces
a zařízení, která jej provádějí jsou vytížena na 100%. USA proto staví další tato zařízení, což jim
umožní zvýšit export zemního plynu o 40% do roku 2026. Problém je, že pokud by se Evropa
odstřihla od ruského plynu, tak bychom potřebovali, aby USA navýšily tuto svou kapacitu o 250% za
10 dní. A to je jaksi nemožné. Což pan Cemper jistě neúmyslně opomíjí.

Chtěl jsem rovněž odepsat, že je podivuhodné, že mu jako zarytému ekologovi nevadí, že by se
musela razantně navýšit těžba břidlicového zemního plynu, což je jeden z nejvíce neekologických
postupů na celé naší planetě, a že by energie vydaná na jeho zkapalňování v takovém množství
výrazně navýšila světovou energetickou spotřebu a působila by obrovskou zátěž na životní prostředí.
Chtěl jsem se ho zeptat, jestli alespoň přibližně tuší, kolik by nás to asi stálo.

Ale pak mi Petra Rédová poslala screenshot jeho článku z webu manipulátorů, jehož titulek zní:
„Českou vlaječkou na profilovce někteří maskují kolaboraci s Ruskem.“

A v tu chvíli jsem usoudil, že někomu, kdo je schopen vyplodit takto zcestnou myšlenku, skutečně
nemá cenu cokoliv psát.

Jak totiž s oblibou říkáme my advokáti – každý se nakonec usvědčí sám. 

Ivan Noveský: Skupina lidí, která zdražuje cenu energie mezi výrobcem a spotřebitelem.



Nejméně do tří let rozhodně ruský plyn nenahradíme.
Tahanice o platby za plyn vyústily v odpojení Polska a Bulharska od ruských dodávek. Plyn však do
Evropy proudí dál. „Dodávky se obnoví, pokud se tyto země dohodnou na způsobu platby. Poláci se
cítí silní, říkají, že ho nepotřebují,“ říká analytik společnosti ENAS Vladimír Štěpán v Rozstřelu.

Podle Štěpána je velký problém České republiky v tom, že nakupuje plyn na burze, místo aby měla
zajištěné dlouhodobé kontrakty.

„Nemáme dvoustrannou smlouvu a musíme nakupovat na burze. Plyn pro Českou
republiku není určený dvoustrannou smlouvou, ale poptávkou a nabídkou na burze. A ta
je deformovaná.“

Jako příklad uvádí Slovensko, které má svou spotřebu ve výši 5 miliard kubických metrů z 3,5 miliard
krytou dlouhodobým kontraktem. „A my bychom potřebovali to samé,“ vysvětluje Štěpán.

Náklady České republiky za zbytečně vysoké ceny plynu odhaduje ročně zhruba na sto miliard korun.
„Platíme zbytečně třikrát víc, než je nutné,“ shrnuje.

Česko sice odebírá plyn z Německa, podle Štěpána však vzhledem k ostrému protiruskému postoji
může hrozit, že Rusko přitlačí na německé obchodníky a objemy pro Česko jim pokrátí. „Naši politici
by měli být nejvíc zdrženliví v celé Evropě. Podobně jako rakouští či němečtí,“ domnívá se Štěpán.
Cílem podle něj je, aby nezkrachoval průmysl, nestoupala nezaměstnanost a i domácnosti byly
schopné vysoké ceny hradit.

Vladimír Štěpán: Nejméně do tří let rozhodně ruský plyn nenahradíme.

Vysokými cenami od překupníků si likvidujeme průmysl.
Náhradní řešení jsou podle Štěpána obtížná a krátkodobě nedostupná. „Norský plyn sem nedoteče,
nejsou plynovody, v případě krize si to odeberou Němci. Zdroje všeho jsou na východě. Když budeme
kupovat na západě, bude to vždy s obrovskou přirážkou,“ vypočítává. „Za pět let může být LNG
terminál, plynovod ze severu,“ odhaduje.

Jedním z řešení do budoucna by podle něj mohla být společná energetická burza zemí V4, kde by si
středoevropské země vzájemně mohly obchodovat své přebytky, ať už zemního plynu nebo elektřiny.

Vláda by podle Štěpána měla řešit problém drahého nákupu plynu. „To je příčina. Pak by nebylo
nutné řešit důsledky nějakou formou žebračenek,“ říká analytik.

„Nemůžeme si dlouhodobě dovolit kupovat drahý plyn od německých překupníků. To je
konec české ekonomiky. Likvidujeme si průmysl.“

Vladimír Štěpán: Celý pořad Rozstřel na iDNES.tv, 28.4.2022.

Pane prezidente Putine. Dle našeho premiéra máme bonzovat, tak to udělám. Ke dnešnímu dni (2.5.)
vám už celkem 14 států z EU platí za váš plyn v Rublech, nebo mají účet u vaší Gasprombank, kde se
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platby do Rublů převádějí. Další státy EU mají od vás z Ruska minimální odběr (mají své zdroje,
hlavně severské státy a Anglie, Irsko) Ke dnešnímu dni má zřízený účet u vaší banky i Slovensko. Teď
k tomu udávání. Nechci Vám radit, ale jediný stát, který je 100% závislý na vašem plynu je ČR. Ta
stejná ČR která naprosto nesmyslně posílá zbraně tomu věčně sjetému Zelenskému, ta stejná ČR
jejíž obyvatelé trpí, protože vláda posílá miliardy na UA na úkor vlastních občanů. Naprosto se
distancuji od jakéhokoliv kroku, který učinila, nebo učiní vláda ČR ve věci UA. Takže pane
prezidente. Jediná země, která naprosto odmítá platit za váš plyn v Rublech, nebo si alespoň zřídit
účet v Ruské bance je ČR. S Německem máte dobré vztahy, Německo má účet v Gasprombank, ČR
ne. A nikdy mít nebude, protože tu je debil Fiala a spol. Takže řekněte Němcům, ať zastaví dodávky
plynu do ČR. Oni se tu pak lidi možná proberou.

 

Sledujte nás na Telegramu: t.me/cz24news
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